
ACTA    de la sessió  EXTRAORDINÀRIA      del    CONSELL SECTORIAL  DE TURISME I TERRITORI,

CONSELL  SECTORIAL  DE  LA  GENT GRAN,  CONSELL  SECTORIAL  D’ESPORTS  I  CONSELL

SECTORIAL DE CULTURA I FESTES    del dia    21 DE GENER de  2015  .

Al hall  del teatre municipal de Roses (c/ Tarragona, núm 81), sota la Presidència de la senyora

Montserrat Mindan Cortada, alcaldessa-presidenta,  es reuneix el Ple del CONSELL SECTORIAL

DE TURISME I TERRITORI, CONSELL SECTORIAL DE LA GENT GRAN, CONSELL SECTORIAL

D’ESPORTS I CONSELL SECTORIAL DE CULTURA I FESTES en la qual hi assisteixen les persones

que tot seguit es detallen per tal de dur a terme la sessió EXTRAORDINÀRIA de conformitat amb la

convocatòria repartida.

PERSONES  QUE HI  ASSISTEIXEN  DEL  CONSELL  SECTORIAL   DE  TURISME  I  TERRITORI,

CONSELL  SECTORIAL  DE  LA  GENT  GRAN,  CONSELL  SECTORIAL  D’ESPORTS,  CONSELL

SECTORIAL DE CULTURA I FESTES

Ambrosio Martínez Olivares CIU (consell sectorial turisme i territori)

Manel Escobar Yegua PP  (consell  sectorial  turisme  i  territori  i  consell  sectorial

d’esports)

Francesc Sánchez Sunyer Cap de l’àrea de Benestar Social (consell sectorial de la gent

gran)

Josep Marès Palós Agent social (consell sectorial de la gent gran)

Pere Bohigas Prats Agent social (consell sectorial de la gent gran)

Manel Pons Carrasco Persona  d’especial  rellevància  (consell  sectorial  de  la  gent

gran)

Joaquim Prats Francisco Persona  d’especial  rellevància  (consell  sectorial  de  la  gent

gran)

Khalil El Hamshari Ter Persona  d’especial  rellevància  (consell  sectorial  de  la  gent

gran)

Marc Danés ZUrdo CIU (consell sectorial de la gent gran)

Angel Tarrero González PP (consell sectorial de la gent gran)

Ma Angels Arjona GDP-AM (consell sectorial de la gent gran)
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Esteve Pujol Fajula Associació d’Avis de Roses (consell sectorial de la gent gran)

Salvador Rivas Fernández Associació d’Avis de Roses (consell sectorial de la gent gran)

Vicens Simon Sastre Associació de Jubilats del Mar (consell  sectorial  de la gent

gran)

Pere Roig Diudé Associació de Jubilats del Mar (consell  sectorial  de la gent

gran)

Josep Marès Molinas Associació de Jubilats del Mar (consell  sectorial  de la gent

gran)

Pere Sastre Gotanegra Agent social (consell sectorial d’esports)

Carles Trias Bosch GDP-AM (consell sectorial d’esports)

Baldiri Ricart Argelés Club Futbol Base Roses (consell sectorial d’esports)

Jordi Sastre Galdón Tècnic de festes (consell sectorial de cultura i festes)

Ángel Sánchez Zamarreño Agent social (consell sectorial de cultura i festes)

Basel Junaidi Mardini Persona d’especial rellevància (consell  sectorial  de cultura i

festes)

Carles Lopez Expósito             PP (consell sectorial de cultura i festes)

Jordi Marés González Associació cultural amics de les festes andaluses de Roses i

comarques (consell sectorial de cultura i festes)

Jaume Coll Tell Associació  cultural  Venim  de  l’hort  (consell  sectorial  de

cultura i festes)

Laia Segura Associació  cultural  Ociart  de  Roses  (consell  sectorial  de

cultura i festes)

Vicens Brujat Pujol Societat  recreativa  “la  Unió  Fraternal”  (consell  sectorial  de

cultura i festes)

Fina Puigdoménech Associació  cultural  Optimist  (consell  sectorial  de  cultura  i

festes)

EXCUSEN LA SEVA ASSISTÈNCIA

Francisca Guijarro Muñoz PSC-PM (consell sectorial turisme i territori, consell sectorial

de la gent gran, consell sectorial de cultura i festes)

Xavier Llamas Boza Agent social (consell sectorial d’esports)

Lluís Noguer Brugat Cap d’àrea d’esports (consell sectorial d’esports)
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SÓN  ABSENTS  SENSE  HAVER  EXCUSAT  LA  SEVA  ASSISTÈNCIA:

Mercè Blanco Ribas Persona  d’especial  rellevància  (consell  sectorial  turisme  i

territori)

Antoni Font Prat Associació Santa Margarita Comerç (consell sectorial turisme

i territori)

Xavi Abad Riera Persona  d’especial  rellevància  (consell  sectorial  turisme  i

territori)

Mario Font Llach Estació  Nàutica  Roses–  Cap  de  Creus  (consell  sectorial

turisme i territori)

Daniel Abad Riera GDP-AM (consell sectorial turisme i territori)

Enric Lloret Gatiellas Agents Socials  amb interès en la  matèria  (consell  sectorial

turisme i territori)

Lluís García Lacuesta Agents Socials  amb interès en la  matèria  (consell  sectorial

turisme i territori)

Lluís Mont Carreras Associació  Fires  Temàtiques  AFITER  (consell  sectorial

turisme i territori)

Miquel Gotanegra Portell Associació  de  Comerciants  de  Roses  (consell  sectorial

turisme i territori)

Teresa Oliveras Perarnau Associació d’Avis de Roses (consell sectorial de la gent gran)

Anna Jódar Portas Persona d’especial rellevància (consell sectorial d’esports)

Carlos Domínguez Martínez Persona d’especial rellevància (consell sectorial d’esports)

Anna Jorquera Navarro CIU (consell sectorial d’esports)

Sebastià Millans Armengol Club Bàsquet Roses (consell sectorial d’esports)

Antonio José Gómez Payan Club Handbol Joventut Roses (consell sectorial d’esports)

Pere Lopez Gil             Club Tennis Roses (consell sectorial d’esports)

Josep Fernández Club Petanca Ciutadella de Roses (consell sectorial 

d’esports)

Toni Blanch Pérez Associació Excursionista Cabirols (consell sectorial d’esports)

Josep Ma Isern Sala Grup d’Esports Nàutics Roses (consell sectorial d’esports)

Ruben Lamas Falgueras Associació  esportiva  escolar  IES  Illa  de  Rodes   (consell

sectorial d’esports)

Toni Martínez Martínez Agent social (consell sectorial de cultura i festes)

Juan Ma Fernández Martínez CIU (consell sectorial de cultura i festes)
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Francisco Giner Ballesta GDP-AM (consell sectorial de cultura i festes)

Ma Teresa Seseras Vicens Grup de Teatre de Roses (consell sectorial de cultura i festes)

Xenia Berta Argelés Associació Xarxa de Paisatges (consell sectorial de cultura i

festes)

Joan Prats Basi Amics de les tradicions i festes de Roses (consell sectorial de

cultura i festes)

Mustafa El Karrouchi Associació  drets  del  poble  Amazigh  (consell  sectorial  de

cultura i festes)

Eduardo Martín Salgado Associación  Hermandad  Rosinca  del  Nazareno  (consell

sectorial de cultura i festes)

TAMBÉ HI ASSISTEIXEN 

Eduard Juandó Enginyer municipal. Cap de l'Àrea d'Infraestructures i Serveis

Públics

Xavi Falcó Enginyer tècnic municipal _ Àrea d'Infraestructures i Serveis

Públics

Miquel Rubio Tècnic de l’empresa Lavola cosostenibilitat

Josep Ma Mas Blanch Regidor de serveis 

Actua  com a  secretària  per  delegació,  la  tècnica  de  l’àrea  de  Promoció  Econòmica,  senyora

Carme Delclós i Ayats.

 

S’obre la sessió a les 20,15 hores .

1.- PRESENTACIÓ DEL PLA D’ACCIÓ PER A L’ENERGIA SOSTENIBLE (PAES) 

La Sra. Montse Mindan dóna la benvinguda als assistents i explica que l’Ajuntament ha convocat a

tots  els  consells  de participació  perquè el  Pla  d’acció per a  l’energia  sostenible  (PAES) és un

projecte  transversal  de  tota  la  societat.  És  un  Pla  que  recull  el  compromís  que  va  adoptar

l’Ajuntament  de  Roses  per  reduir  les  emissions  de  CO2  en  un  20%  per  a  l’any  2020  i  en

l’elaboració d’aquest pla es preveu un procés participatiu.

4



A continuació l’alcaldessa dóna la paraula al Sr. Eduard Juandó.

El Sr. Juadó explica que el 14 de febrer de 2013, el Ple de l’Ajuntament de Roses va aprovar

l’adhesió a l’anomenat Pacte dels Alcaldes. El Pacte dels Alcaldes és una iniciativa de la Comissió

Europea que atorga el protagonisme als municipis en la lluita contra el canvi climàtic. 

Tots els municipis signants del Pacte s’han compromès de forma voluntària a reduir un 20 % les

emissions de co2 abans de l’any 2020, promovent l’eficiència energètica i la utilització d'energies

renovables.

 A nivell europeu hi ha uns 6.200 municipis firmants d’aquest Pacte, i a la província de Girona ja

són més de 190.

A dia d’avui tenim 2 coses: per una banda aquest objectiu final, que és la reducció de com a mínim

el 20 % de co2 l’any 2020 i per l’altra el PAES, que és el document on es recullen les accions

concretes que roses té previst de realitzar per aconseguir l’objectiu marcat.

 La  redacció  d’un  PAES està  molt  pautada  i  té  varies  fases,  la  primera  seria  fer  un  inventari

d’emissions del municipi, i la segona la diagnosi estratègica que ens permet saber en quins sectors

hem de fer més esforç per arribar a baixar les emissions.

 Una cosa que també cal tenir present és que aquest compromís és per tot el territori del municipi, i

per tant, el PAES inclourà accions relatives tant al sector privat com al sector públic, per tant no és

només una cosa de l’Ajuntament, ni molt menys. 

Per assolir els objectius és molt important la implicació de tot el municipi, tot i que s’entén que

l’Ajuntament hi ha de tenir un paper impulsor i exemplificant.

 La idea de l’acte d’avui es posar a disposició de tothom, tota aquesta informació, i al final de

l’explicació hi haurà un debat obert a tots   per parlar de les qüestions i dubtes que hagin pogut

sorgir, i a part deixarem uns dies perquè qualsevol persona que vulgui fer una aportació, ho pugui

fer a través d’un correu electrònic específic paes@roses.cat

 Aquest document i la resta d’informació vinculada al PAES ja es troba penjada a la web municipal,

i  es pot descarregar i  fer  aportacions a través d’aquesta plataforma _  http://www.roses.cat/la-

vila/medi-ambient-i-platges/paes-inici
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El  Sr.  Juandó  dóna  la  paraula  al  Sr.  Miquel  Rubio,  que  és  el  tècnic  de  l’empresa  Lavola,

especialitzada en temes de sostenibilitat ambiental, i que ens ha ajudat a fer els estudis necessaris

per arribar a la redacció del PAES, que va explicar amb més detall les dades obtingudes (a nivell

d'inventari inicial i diagnosi estratègica), així com el gruix d’accions que s’han inclòs en el Pla.

El Sr. Miquel Rubio pren la paraula i passa a fer l’explicació de la presentació de diapositives que

s’adjunta a continuació.
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Un cop a acabada la presentació, l’alcaldessa pren la paraula.

L’alcaldessa  explica  que  l’Ajuntament  ja  està  duent  a  terme  algunes  de  les  accions  que  es

preveuen en el PAES, com ara el canvi de l’enllumenat públic per bombetes de baix consum...

En relació a la recollida dels residus orgànics a Roses, l’alcaldessa explica que les empreses que

generen gran volum de residus orgànics ja fan recollida selectiva. No obstant, per la recollida de

residus orgànics a nivell domèstic, la comarca actualment no té un abocador per aquest tipus de

recollida de residus. Des del Consell Comarcal de l’Alt Empordà està treballant perquè la comarca

compti amb un abocador de residus orgànics d’aquí a 1 any i mig. Per tant, la recollida de residus

orgànics es farà quan la comarca compti amb aquest equipament. 

Pel que fa a la connexió de gas natural al municipi, l’alcaldessa informa que s’està instal.lant a poc

a poc al municipi. Que ja hi ha algunes zones del municipi que arriba la xarxa de  gas natural, com

ara en el Casc Antic de Roses...

 

A continuació pren la paraula el Sr. Carles Lopez, regidor de medi ambient de l’Ajuntament de

Roses. 

Destaca que del 100% de les emissions de CO2 que es generen a Roses, l’Ajuntament  només pot

incidir  en un 2% i per tant recalca que és molt important la implicació de tota la ciutadania de

Roses per assolir l’objectiu proposat.

Així mateix, el Sr. Lopez posa exemples d’accions o mesures que pot emprendre l’Ajuntament per

afavorir  la  reducció  d’emissions  de  CO2.  Ex:  bonificació  en  l’impost  de  vehicles  de  tracció

mecànica  en vehicles híbrids o ecològics.

El  Sr.  Lopez  afegeix  que l’ajuntament  ha organitzat  aquesta jornada perquè els  membres  dels

diferents consells sectorials puguin fer aportacions i propostes al PAES.

En aques punt s’obre el torn de precs i preguntes als assistents.

El Sr. Pere Sastre Gotanegra (del Consell sectorial d’esports) proposa que per incentivar l’ús de la

bicicleta  al  municipi,  l’Ajuntament  hauria  d’afavorir  que  hi  haguéssin  aparcaments  delimitats  i

segurs per a les bicicletes,  d’aquesta manera les bicicletes no molestarien als vianants.  A més
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explica  que  segons  com  es  féssin  els  aparcaments  hi  podria  haver  espai  de  posar-hi

publicitat.També proposa que la policia faci patrullatge en bicicleta.

L’alcaldessa  diu  que en  prendrà  nota  del  tema dels  aparcaments  de  bicicletes.  Pel  que  fa  al

patrullatge  en  bicicleta  de  la  policia,  explica  que  ja  es  va  provar  aquesta  experiència  i  no  va

funcionar.

El Sr. Manel Pons (consell sectorial de la gent gran) pregunta si està previst que hi pugui haver

subvencions o bonificacions si hi ha empreses/entitats que fan inversions per reduir les emissions

o que les  seves  instal.lacions  de  reducció  d’emissions  puguin  ser  utilitzades per  equipaments

municipals ... Ex: una empresa fa una central de biomassa i de l’energia que es genera es connecta

a la xarxa general de manera que altres empreses o equipaments municipals l’utilitzen...

El Sr. Eduard Juandó explica que ja existeixen subvencions de caràcter estatal per a inversions

destinades a la reducció d’emissions de CO2.

El  Sr.  Miquel  Rubio  explica  el  projecte  CILMA,  és  un  projecte  que  preveu  un  sistema  de

subvencions en el qual es donen uns diners per estalvi de tona de CO2/any. 

El Sr. Manel Pons pregunta què se’n fa de la fusta de la poda dels arbres de Roses. 

El Sr. Xavi Falcó respon que la fusta que se’n treu es porta a una empresa de Castelló d’Empúries

que es dedica al tractament d’aquests residus. 

El Sr. Manel Pons proposa que en el marc del PAES és important fer assessorament en mesures

de reducció del consum d’energia. Ex. Canviar bombetes per leds.

El Sr. Miquel  Rubio explica que en el  marc del  PAES es pot preveure com acció de reducció

d’emissions  de  GEI  (Gasos  d'Efecte  Hivernacle)  al  municipi  fer  jornades  informatives  als

consumidors per explicar maneres d’estalvi  energètic.  Es poden plantejar en forma de jornades

informatives, fer-les coincidir amb la celebració del dia de la Energia, dedicar un espai a la web de

l’Ajuntament per promoure pràctiques d’estalvi, etc..

El Sr. Khalil El Hamshari (del consell sectorial de la gent gran) pren la paraula i pregunta si l’estudi,

que  recull  dades  d’emissió  de  CO2  de  Roses  de  l’any  200  5  i  2012,  en  l’elaboració  de  les
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projeccions de reduccions de les emissions amb les diferents accions plantejades, si ha tingut en

compte l’augment de població de Roses entre el 2005 i 2012.

El Sr. Miquel Rubio explica que el PAES parteix de la situació a Roses l’any 2005 i a partir de les

dades del 2005, reduir les emissions que hi havia el 2005 en un 20% per l’any 2020.  El Sr. RUbio

explica  que en  la  metologia  del  CILMA (Consell  d'Iniciatives  Locals  per  al  Medi  Ambient,  que

funciona com oficina tècnica de suport a la Diputació de Girona per promoure els PAES) no preveu

els increments o disminucions de població. La metodologia estableix que cada 2 anys s’han de

revisar les dades per veure com evoluciona amb les accions empreses.

El Sr. Khalil El Hamshari manifesta que a Roses hi ha massa arrelat el costum d’agafar el vehicel

privat per fer qualsevol desplaçament, enlloc d’agafar el transport públic.

El Sr. Rubio explica que el tema de l’ús del vehicle privat és un tema d’hàbits dels ciutadans, que

es pot treballar.. però que ampliar la xarxa de transport públic és molt cara.

En aquesta línia, la Sra. Laia Segura comenta que el transport públic existent de Figueres- Roses

és molt deficient i que a més a més, és molt poc competitiu (alts preus, poca freqüència horària...).

L’alcaldessa explica que la línia de transport públic Figueres- Roses és un problema de viabilitat

econòmica de la línia i que en dificulta la millora. L’alcaldessa explica que fa un any es va fer el

concurs pel servei de transport públic Roses – Figueres i només s’hi va presentar una empresa.

Que si fos un trajecte més viable econòmicament, s’hi haurien presentat més empreses.

No hi ha més intervencions i no havent-hi  més assumptes a tractar,  la presidenta aixeca la sessió

a les 21.20 hores, de la qual cosa en dono fe.

La  presidenta                                                                       La secretària per delegació

Montse Mindan i Cortada Carme Delclós Ayats

9


